
Folketingets Sundhedsudvalg har den 15. september 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 829 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 829:
”Vil ministeren redegøre for, om der er regioner, som kræver bestemte 
sygehusforbeholdte lægemidler anvendt som førstevalgsbehandling under 
henvisning til præparaternes pris, uden at de respektive regioner har regnet 
på, hvilke behandlingsløsninger, der er mest kosteffektive at anvende målt på 
effektrespons pr. patient og i form af medgået DRG?”

Svar:
Formålet med etableringen af Rådet for Anvendelse af Dyr Sygehusmedicin er 
at sikre, at der - på tværs af regioner - skabes et fælles fagligt grundlag for an-
vendelsen af dyr sygehusmedicin, som samtidig kan medvirke til, at de mest 
omkostningseffektive lægemidler anvendes på tværs af regionerne, jf. mit svar 
på spørgsmål 828.

Danske Regioner oplyser, at de fagudvalg, som er nedsat under RADS, ind-
drager sundhedsøkonomisk ekspertise, når det skønnes relevant.

Danske Regioner har i øvrigt oplyst, at foreningen ikke er bekendt med, at der 
skulle være regioner, der ikke har lagt vægt på såvel økonomiske som sund-
hedsfaglige betragtninger i forbindelse med rekommandation af førstevalgsbe-
handling.
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